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Protokół n LXI/2024 z LXI sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 

która odbyła się w dniu 14 marca 2024 r. 
w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 

 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 

 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.33 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad i stwierdził kworum (obecnych  
10 radnych, nieobecna na całej radna E. Barucka, nieobecni na początku sesji radni  
A. Rotfeld-Paczkowska, P. Dziekański,  S. Lasota i W. Żółtowski - lista obecności radnych stanowi 
załącznik Nr 1 do protokołu z sesji). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz Miasta, obsługa prawna oraz inni 
przedstawiciele UM i jednostek organizacyjnych, a także liczna grupa mieszkańców. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o wyświetlenie porządku obrad. 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami.  
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 

VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040;  
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 rok; 
3. przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta Podkowa Leśna w 2024 roku”; 
4. wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę, w trybie bezprzetargowym, na okres 10 lat 

nieruchomości położonej w Mieście Podkowa Leśna; 
5. przyjęcia programu osłonowego ,,Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 r.; 
6. poparcia petycji mieszkańców i twórców kultury. 

VII. Przedstawienie wyników przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną kontroli gospodarki 
wodno-ściekowej w latach 2019-2023. 

VIII.  Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych.   
IX. Sprawy różne.  
X. Zamknięcie sesji.     

 
III. Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Miasta 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu protokołu. 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, 
Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Wojciech Sancewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (5) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Sławomir Lasota, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr LX/2024 z LX sesji RM przeprowadzonej 22 lutego 2024 r. 
 
Po przyjęciu protokołu do obrad RM dołączyli radni P. Dziekański i S. Lasota. Obecnych 12 radnych.  
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IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy LX sesją RM 
przeprowadzoną 22 lutego 2024 r. a LXI sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
O godz. 18.43 do obrad RM dołączyła radna A. Rotfeld-Paczkowska. Obecnych 13 radnych.  
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe w 
związku z zakończeniem kadencji. Oświadczenia zostały poddane analizie. Jedna radna została 
poproszona o uzupełnienie podanych informacji. Komplet oświadczeń został przekazany do Urzędu 
Skarbowego.  

Do RM wpłynęły:  

- sprawozdanie z realizacji programu współpracy Miasta z organizacjami pozarządowymi w roku 2023 
i sprawozdania z działalności OPS w roku 2023 – przekazano radnym do wiadomości, 

- zarządzenie Burmistrza Miasta ws. przekazania informacji o przebiegu wykonania miasta oraz o 
przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury za 2023 rok oraz sprawozdania finansowe, 
a także pozytywna opinia RIO ws. opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta sprawozdaniu z 
wykonania budżetu Miasta za 2023 rok - Komisja Rewizyjna na podstawie tych dokumentów 
rozpoczęła procedurę absolutoryjną. 

Przewodniczący RM zebrał podpisy kilkorga mieszkańców i twórców kultury pod petycją dot. 
poszanowania praw autorskich. Petycję tę przekazał RM z prośbą o udzielenie poparcia. Będzie to 
procedowane w późniejszym punkcie porządku obrad. 

O postanowieniu Wojewódzkiego Sądu Administracyjne w Warszawie odrzucającym skargę 
mieszkańca na uchwałę RM z dnia 10 sierpnia 2023 r. ws. przeprowadzenia referendum gminnego 
wspominał już w swojej informacji Burmistrz Miasta. 

VI. Podjęcie uchwał 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040 
 

Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał dot. zmian w WPF  
i zmian w budżecie miasta (pkt VI ppkt 1 i 2 porządku obrad) i poprosił Przewodniczącą KGiR o 
przedstawienie opinii Komisji. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował o wniesieniu autopoprawki do uchwały budżetowej. 
Skarbnik Miasta A. Czarnecka omówiła autopoprawkę (błędnie zaklasyfikowano w projekcie uchwały 
jedno z zadań inwestycyjnych – zmiana rozdziału w załącznikach nr 2 i 3). 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że projekty uchwał ws. zmian w WPF i w budżecie 
zostały zaopiniowane pozytywnie jednogłośnie przez KGiR (oba projekty po 5 głosów za). Głosowanie 
odbyło się już nad projektem z wprowadzoną autopoprawką. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 449/LXI/2024. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2024 
rok 

 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 450/LXI/2024. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Podkowa Leśna w 2024 roku” 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że do projektu uchwały została wniesiona autopoprawka 
i poprosił o przedstawienie opinii KSS. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przekazała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-
Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 451/LXI/2024. 
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę, w trybie 

bezprzetargowym, na okres 10 lat nieruchomości położonej w Mieście Podkowa Leśna 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 452/LXI/2024. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego ,,Korpus Wsparcia Seniorów” 
na rok 2024 r. 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o przedstawienie opinii KSS. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przekazała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
Na uwagę radnej D. Smolny, że określenie „Korpus” jest nieadekwatne do programu i brzmi 
niefortunnie wyjaśniono, że nazwa programu wynika z przepisów odgórnych. 
Innych uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (2) 
Edyta Barucka, Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 453/LXI/2024. 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia petycji mieszkańców i twórców kultury 
 
O godz. 19.01 do obrad RM dołączył radny W. Żółtowski. Obecnych 14 radnych.  
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że jest inicjatorem tej petycji. Petycja ta ma być 
pierwszym krokiem w stronę próby poprawienia obecnego stanu rzeczy. Uchwałę podpisali 
mieszkańcy oraz znani twórcy sztuki - Przewodniczący RM, Burmistrz Miasta, P. Mularuk, R. Pazura  
i K. Stachowicz-Gacek. Przewodniczący RM zwrócił się do RM z prośbą o poparcie tej petycji  
i skierował ją do zaopiniowania przez KSS. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff wyjaśniła, że idea była taka, aby poprzeć petycję, której autorzy 
wnoszą, aby utwory filmowe i muzyczne nadawane w środkach masowego przekazu nie były 
przerywane reklamami.  
Radna M. Łaskarzewska podniosła, że petycja nie jest dobrze skonstruowana i nie zawiera 
merytorycznego wsadu. Podkreśliła, że zasady umieszczenia reklam podczas audycji są mocno 
uregulowane w prawie. Radna ma także wątpliwości, czy RM, która powinna zajmować się lokalnymi 
sprawami, powinna podpisywać się pod tak skonstruowaną petycją. W mieście jest wiele bardziej 
palących problemów, którymi RM powinna się zająć (np. wycinka lasu). 
Przewodniczący RM poinformował, że RM odnosi się tu do działań mieszkańców. Ponadto jest to 
petycja, a nie wniosek ustawodawczy – to zaapelowanie o wprowadzenie pewnych zmian, a nie 
wskazanie ustawodawcy, jakimi środkami powinno to zostać osiągnięte. 
Radny S. Lasota powiedział, że ma wrażenie, że zakres propozycji tej uchwały wykracza poza 
kompetencje RM i poprosił obsługę prawną o komentarz. 
Mec. M. Płaszewska-Opalińska wyjaśniła, że to uchwała intencyjna, wyrażająca poparcie i nie tworzy 
ona prawa. Wiele tego typu uchwał RM już podejmowała (np. ws. LGBT). Kompetencja ta wynika z 
art. 18 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Wobec braku innych pytań Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-
Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Małgorzata Łaskarzewska, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

 
Radne M. Łaskarzewska i A. Rotfeld-Paczkowska zgłosiły, że pomyliły się przy oddawaniu głosu w 
formie elektronicznej (intencja głosowania była inna – zgodna w podniesioną ręką). 
Przewodniczący RM przeprowadził reasumpcję głosowania. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-
Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (1) 
Edyta Barucka 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 454/LXI/2024. 
 
Przewodniczący RM poinformował, że w tej kadencji planowane są jeszcze dwie sesje RM: 
- 13 kwietnia br. sesja uroczysta dedykowana wręczeniu trojgu mieszkańców Odznaki Honorowej 
„Zasłużony dla Miasta Ogrodu Podkowa Leśna”, 
- 25 kwietnia br. kończąca kadencję sesja absolutoryjna. 
 
VII. Przedstawienie wyników przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną kontroli gospodarki 
wodno-ściekowej w latach 2019-2023 
 
Przewodniczący KR P. Dziekański przedstawił przedmiot kontroli oraz ustalenia i wnioski KR.  
Protokół pokontrolny jest zamieszczony w BIP i stanowi załącznik nr 3 do protokołu z sesji. 
 
VIII. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że do RM nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania 
radnych. 
 
IX. Sprawy różne 
 
W tym punkcie porządku obrad radni poruszyli tematy dotyczące: 
- prośby mieszkańca o przeniesienie przystanków autobusowych z ul. Helenowskiej na ul. Jana  
Pawła II i ul. Brwinowską (radna D. Smolny), 
- awarii tablic informacyjnych na przystanku WKD Podkowa Leśna Wschodnia (radna D. Smolny), 
- braku oddziału żłobkowego w podkowiańskim przedszkolu i możliwości jego utworzenia (radny  
J. Matłacz), 
- potrzeby zorganizowania transportu liści z prywatnych działek do PSZOKu (radny J. Matłacz), 
- potrzeby pilnego uruchomienia hydrantu na cmentarzu (radna M. Janus), 
- spotkania z Inspektorem ds. Obronności, Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego UM podczas 
ostatniego posiedzenia KSS (radna M. Eckhoff), 
- miejskiego smsowego systemu powiadamiania mieszkańców (radna M. Eckhoff). 
 
Do poruszonych tematów ustosunkowali się Burmistrz Miasta A. Tusiński, radni oraz Dyrektor 
Przedszkola Miejskiego D. Staszewska. 
 
Ponadto radna D. Smolny odniosła się do wpisu Burmistrza Miasta, jakoby radna nie przejawiała 
żadnej aktywności odnośnie remontu ul. Storczyków. Radna przypomniała, że 18 grudnia 2018 r. 
złożyła wniosek poruszający tę kwestię. Dzień później złożyła wniosek ws. przesunięcia środków  
w budżecie na pilne remonty ulic. Mailowo poprosiła także radnych o poparcie jej wniosku. Wniosek 
jednak nie został przedstawiony na sesji. Radna przyniosła wszystkie materiały na dzisiejszą sesję  
i poprosiła o ich dołączenie do protokołu z sesji. 
 
Mieszkaniec poprosił o udostępnienie informacji, czy Sekretarz Miasta oraz/lub Przewodniczący RM 
otrzymali zawiadomienie od Prokuratury o przedstawieniu zarzutów Burmistrzowi Miasta w związku z 
inwestycją przebudowy stawu w Leśnym Parku Miejskim. 
Przewodniczący RM M. Gołąb odpowiedział, że zapytanie takie powinno zostać przekazane w formie 
pisemnej. 
 
X.  Zamknięcie sesji 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 19.50 Przewodniczący RM M. Gołąb podziękował 
wszystkim za udział w obradach i zamknął LXI sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji. 
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Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Miasto Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na stronie 
internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie audio-video zamieszczone jest na stronie na podkowalesna.esesja.pl, w BIP Miasta oraz 
poprzez odnośnik na stronie internetowej miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także na 
ekranie i odczytano na początku sesji. 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
        /-/            /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Gospodarki i Rozwoju  
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
WKD – Warszawska Kolej Dojazdowa 
PSZOK - punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych 

 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Protokół pokontrolny Komisji Rewizyjnej z dnia 4 marca 2024 r. z kontroli gospodarki  

wodno-ściekowej w latach 2019-2023 
4. Dokumenty przedłożone przez radną Dąbrówkę Smolny  

 
 
 
 


